
Fem pública la carta enviada als serveis territorials d’educació:

Exposem:

Em poso en contacte amb vostès en nom de l’AFA de l’Escola de la Minerva de Calella.

Recentment, ens hem assabentat de la intenció de tancar una de les línies d’I3 de la nostra

escola pel pròxim curs. Aquest fet suposa un greuge pel centre, com ja hem expressat

reiterades vegades, i com també indiquen diferents informes.

Com bé saben, Calella té dues escoles públiques (El Far i La Minerva) i dues escoles

concertades (Freta i Escola Pia). Fins fa dos cursos, les escoles públiques oferien 3 línies, en

contraposició a les escoles concertades que n’oferien 5. Era una evidència que a Calella no es

complia amb la mitjana de centres de titularitat pública present a Catalunya en cap de les

franges d’edat. Mentre que a Catalunya és del 70% a Calella aquesta oferta no arribava al

40%. Aquesta anomalia, però, es va poder corregir amb l’ampliació d’una línia a l’Escola la

Minerva el curs 22-23. Aquesta mesura no només donava resposta a la igualtat

d’oportunitats d’accés a l’escola pública sinó que també treballava en la línia del Pacte contra

la segregació escolar, que vostès mateixos han firmat.

El curs passat vam posar fil a l’agulla per tal d’intentar revertir la situació amb contactes amb

els partits del consistori i amb el grup de govern. Els mals de la Minerva van més enllà del

repartiment desigual de la diversitat. Com que pel Govern és vista com una escola de

segona, les inversions, el manteniment i la neteja de l’entorn escolar són deficients. Les

reunions es van quedar en bones intencions, però no es va concretar res i les deficiències no

es van solucionar. En veure’ns desemparats davant unes institucions hostils, vam recórrer a

la Síndica de Greuges i li vam explicar que, per una banda, l’Ajuntament no complia amb les

obligacions de manteniment i neteja de l’escola i que, per l’altra, el Departament d’Educació

no estava fent res per revertir la segregació existent.

La síndica ens va donar la raó i va fer que l’Ajuntament es posés les piles en tot allò que li

aplicava sobre el manteniment i la neteja. Evidentment, falta molt de camí de millora, però

com a mínim ha fet algunes passes.

El que ens ha sorprès és que el departament, amb l’actitud despòtica que ja és marca de la

casa des de fa anys, lluny de posar remei a la situació ha decidit fer augmentar aquesta

segregació tancant una línia a la Minerva pel curs vinent. Posant atenció a les 14

preinscripcions en primera opció rebudes aquest curs al nostre centre, ens consta que hi ha

un alt percentatge d’alumnes amb necessitats educatives especials, fet que ja predisposaria

a la segona línia (sense comptar els alumnes que possiblement han escollit l’escola en

segona opció). A més, tenint en compte la resposta de la síndica (document adjunt), on

reflexa totes les tasques que s’han de fer a la nostra localitat per millorar la segregació, el

tancament d’una línia no contribueix en cap cas a aquest fet.



Així, doncs, ens sembla sorprenent que aquest any a Calella tindrem 3 línies públiques i 5

concertades/privades quan havia sigut un compromís de la inspecció de zona mantenir les 4

línies públiques. No som amics dels contubernis, però podria semblar que el departament

aposta descaradament per la privatització i la segregació escolar, i en cas de no ser

intencionat, només es pot deure a una preocupant miopia social.

Aquesta missiva serà enviada a la inspecció de zona, al Gabinet de la Conselleria d'Educació,

també es publicarà en forma de carta oberta perquè creiem que tota la pressió és poca per

una administració tan hostil.

Possiblement, el to emprat en el present escrit sigui contundent, però estic en representació

d’una associació que estem cansades de la gestió del dia a dia i, a més, d’haver d’estar

discutint amb TOTES les administracions per garantir una educació de qualitat als nostres

infants.

Demanem:

Que no es tanqui la segona línia d’I3 a la Minerva per no fer augmentar la bretxa a Calella —

Si serveix d’alguna cosa, demanem que no es tanqui ni una sola línia d’escola pública, ni a

Calella, ni a Mataró, ni a Canet ni enlloc —.

Que d’una vegada per totes el departament es posi a treballar per eliminar la segregació

escolar, no només a Calella sinó arreu del país. Volem recordar que la igualtat d’oportunitats

és un vector rector d’aquesta societat i que això no es garanteix amb escoles segregades.

Addenda

No volem acabar la carta sense agrair la feina de tots aquells que aposten per l’educació

pública i de qualitat i que han lluitat contra el tancament de línies en escoles públiques. A

totes les han defensat augmentar la inversió en escoles públiques, a totes les professionals

que han donat el millor de si mateixes per ensenyar als nostres infants continguts i valors.

Gràcies, sou les imprescindibles.

Atentament,

Adil Marouan Messari

President de l’AFA de l’Escola de la Minerva


